



Issue #6: "The Mackenzie King Papers: An Archival Odyssey"

Jean E. DRYDEN

RÉSUMÉ

L'auteur raconte l'histoire du fonds Mackenzie King, À partir du moment où l'ancien Premier Ministre commence à l'organiser en vue de son autobiographie jusqu'a ce que ses exécuteurs littéraires le transfert aux Archives publiques du Canada environ trente ans plus tard. Les deux principaux problèmes soulevés sont la classification des documents en fonction des différents besoins des biographes officiels et des archivistes, et l'accès aux documents de nature personnelle.

ABSTRACT

The author describes the history of the Mackenzie King fonds : from the time that the former Prime Minister decided to organize his fonds in preparation for writing his autobiography to the transfer of his fonds by his literary executors to the Public Archives of Canada some 30 years later. The author describes two principal problems encountered: the arrangement of the documents based on the different needs of official biographies and archivists, and the access to documents of a personal nature.